
Agnieszka  

Czy można zaszkodzić dziecku świecąc do brzuszka latarką z telefonu?  

Raczej unikałabym bliskich kontaktów brzuszka i telefonu ;) zwykła lampka lub mała latarka 

spokojnie wystarczą 

 

 

Jadwiga  

W jakiej odległości od brzucha powinno być źródło światła?  
Najlepsze jest światło naturalne, czyli promienie słoneczne. W pogodny dzień usiądź mamo wygodnie 

z odkrytym brzuszkiem przy oknie. W pochmurne dni możesz czytać książkę z lampką skierowaną 

również w stronę brzucha-w bezpiecznej odległości tak, by wygodnie było ci czytać, ale żeby też 

niepotrzebnie nie nagrzewać brzuszka.  

Agnieszka   

Czy przebywanie mamy w hałasie jest szkodliwe dla dziecka w brzuszku?  

 

Nie ma jednoznacznych wyników badań naukowych wykazujących, że np. głośny hałas może 

uszkodzić słuch nienarodzonego dziecka. Nie ma, bo takie badanie z udziałem kobiet w ciąży 

jest po prostu niemożliwe do przeprowadzenia (to nieetyczne i zbyt ryzykowne). Jeżeli 

możemy to z pewnością unikajmy głośnych hałasów  

 

Renata   

Czy to prawda ze na stymulacje słuchową w okresie prenatanym bardziej stymulują glosy 

mesie?  

Bezsprzecznie najmilszym dźwiękiem, jaki dociera do dziecka, jest głos jego mamy ☺ Ale 

faktycznie badania pokazują, że tony o niskiej częstotliwości –charakterystyczne dla głosów 

męskich-docierają lepiej do słuchu malucha niż tony wyższe. 

 

Marta  

Czy świecąc latarka po brzuchu można motywować malucha do obrócenia się główką w dół?  

Nie dotarłam do takich badań ☺ więc niestety trudno mi odpowiedzieć na to pytanie 
 

Agnieszka  

Jaka jest różnica w decybelach między dźwiękiem odbieranym przez mamę, a tym 

odbieranym przez dziecko w brzuszku? czy macica i powłoki brzuszne mają jakąś funkcję 

wyciszającą?  
Do dziecka w brzuchu mamy docierają dźwięki o natężeniu od 30 do 96 decybeli, my na co dzień w 
świecie zewnętrznym odbieramy dźwięki o natężeniu 50–60 decybeli. Tak, powłoki brzuszne mamy 
wyciszają dźwięki, chroniąc tym samym malucha od hałasu 
 

Renata 

Czy bujanie w fotelu stymuluje dziecko? Czy on to czuje?  

Tak, maluszek jest cały czas „bujany” w wodach płodowych. Maluch lubi ruch! Wtedy, gdy 

mam się buja, a jeszcze lepiej gdy tańczy! Zachęcam do takich aktywności 

 

Marta  

Czy warto puszczać muzykę klasyczną maluchowi w brzuchu?  

Tak, oczywiście. Badania pokazują, że maluchy preferują muzykę Vivaldiego, Mozarta i 

Bacha. A także chorały gregoriańskie ☺ 

 



Marta  

Czy w przypadku problemów z karmieniem lepiej udać się do neurologopedy czy do poradni 

laktacyjnej? Czy może tu i tu?  

W zależności od problemu: czy dotyczy on problemów po stornie mamy związanych typowo 

z laktacją? Czy coś się dzieje z maluchem np. trudności w ssaniu? Ze względu na 

powszechność i łatwy dostęp zazwyczaj mamy w pierwszej kolejności decydują się na porady 

laktacyjne, potem na wizytę u neurologopedy. 

 

Renata  

Kiedy dziecko jest najbardziej żądne bodzców?  

Myślę, że im bliżej terminu porodu tym zmysły dziecka są bardziej rozwinięte, a co za tym 

idzie lepiej przygotowane na odbiór różnych bodźców. Wtedy maluch ma również większą 

możliwość „odpowiedzieć” mamie kopniakiem, że coś mu się podoba ;) 

 

Agnieszka   

Czy na wizytę do neurologopedy można pójść w ramach NFZ, czy tylko prywatnie? Jaki jest 

koszt wizyty prywatnej?  

Oczywiście można na NFZ, jak również prywatnie. Do mamy należy decyzja. Koszt wizyty 

prywatnej jest bardzo różny u różnych specjalistów, w Poznaniu  waha się mniej więcej od 

100-200zł 

 

Ania 

Czy wielkość sutków ma znaczenie, jeżeli noworodek się krztusi? czy warto skonsultować 

się?  

Tak, warto skonsultować. Trzeba dokładnie sprawdzić co jest problemem, bo być może 

krztuszenie się wynika zupełnie z czegoś innego? 

 

Agnieszka   

Czy porodem trudnym nazywamy poród przez CC i z wykorzystaniem kleszczy/vacuum, czy 

też ten sztucznie wywoływany?  

W mojej opinii w każdym z wyżej wymienionych przypadków konsultujemy jeśli coś mamę 

niepokoi. W każdej z tych sytuacji możemy mieć różne konsekwencje dla malucha.  

 

 

Marcelina Żółtowska – neurologopeda kliniczny, specjalista wczesnej interwencji 

logopedycznej 

Tel. 510 28 28 38  

Instagram i Facebook: Neurologopeda w Poznaniu  

 

 

 

 

 

 
 


